

THE MONTEFIORE HEBREW ORPHANS' HOME:

Growing Up an Orphan on Jeanne-Mance Street in the Twenties and Thirties

Judy and Myer Gordon

Did you know that this building was a Jewish orphanage during the 1920s and '30s? The new group *Mile End Memories*, in collaboration with the *Centre de la petite enfance Villeneuve*, invites you to join Judy Gordon, author of the recent book *Four Hundred Brothers and Sisters: The Story of Two Jewish Orphanages in Montreal, Quebec, 1909-1942*, and Myer Gordon, MHOH alumnus, for a reading and discussion about the most memorable experiences of Mile End's little orphans. Other MHOH alumni will be present.

Date: Monday 22 September 2003, 7:30 p.m. (Space is limited; doors open at 7 p.m.)

Place: CPE Villeneuve, 4652, rue Jeanne-Mance (between Villeneuve and Mont-Royal)

Cost: \$5 / person (including refreshments)

Information: (514) 849-9543 / milendoise@hotmail.com

The presentation will be in English, but there will be a brief introduction in French and questions will be welcome in both languages. Copies of Ms. Gordon's book, which was short-listed for the 2003 Canadian Jewish History Award, will be available for \$25 cash (profits to Jewish Family Services of Montreal).



Saviez-vous que cet édifice était un orphelinat juif pendant les années 1920 et 1930 ? Le nouvel organisme *Mémoire du Mile End*, en collaboration avec le *Centre de la petite enfance Villeneuve*, vous invite à vous joindre à Judy Gordon, auteure du récent livre *Four Hundred Brothers and Sisters: The Story of Two Jewish Orphanages in Montreal, Quebec, 1909-1942*, et Myer Gordon, ancien de la MHOH, pour une lecture et une discussion sur les plus mémorables expériences des petits orphelins du Mile End.

D'autres anciens et anciennes de la MHOH seront également présent-e-s.

Date : le lundi 22 septembre 2003, 19 h 30 (nombre de places limité ; ouverture à 19 h 00)

Lieu : CPE Villeneuve, 4652, rue Jeanne-Mance (entre Villeneuve et Mont-Royal)

Coût : 5 \$ / personne (incluant une collation)

Renseignements : (514) 849-9543 / milendoise@hotmail.com

La présentation sera en anglais, mais il y aura une brève introduction en français et les questions pourront être posées dans les deux langues. Des copies du livre de Madame Gordon, qui a figuré sur la liste des publications sélectionnées pour le Prix de l'histoire canadienne juive en 2003, seront disponibles au prix de 25 \$ comptant (les profits iront aux Services familiaux juifs de Montréal).